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Aan de leden van het Districtelijk Veiligheidsoverleg 
 
De samenwerking tussen en met de buitengewoon opsporingsambtenaren (boa) is 
een actueel onderwerp. Binnen onze regio lopen momenteel twee sporen met 
betrekking tot deze samenwerking.  Het eerste spoor gaat over de samenwerking 
tussen de politie en de gemeentelijke boa’s en het tweede spoor gaat over de 
samenwerking tussen de Twentse gemeentelijke boa’s onderling.  
Het tweede spoor, waarvoor ondergetekenden als bestuurlijk trekkers binnen Twente 
zijn aangewezen, is een evaluatie van de gemeentelijke samenwerking, zoals die 
onder meer vastligt in een eerder afgesloten convenant. Tevens wordt een doorkijk 
gemaakt naar de potentiele ontwikkeling van deze samenwerking. Deze brief heeft tot 
doel u te informeren over dit traject, de uitkomsten van de inventarisatie en daarbij u 
een denkrichting mee te geven om met elkaar het gesprek aan te gaan over de 
toekomst van de samenwerking. 
 
Versterking samenwerking tussen boa’s en politie 
In het DVO van 8 februari jl. heeft u afgesproken lokaal in gesprek te gaan over de 
samenwerking tussen de boa’s en de politie en de wijze waarop deze kan worden 
versterkt. De afspraken die u hierover op lokaal niveau maakt dienen vastgelegd te 
worden in een handhavingsarrangement waarvoor een format is opgesteld.  
Naar wij hebben begrepen zijn deze gesprekken in veel gemeenten gaande en soms 
al afgerond. Het betreft een eigen traject waarvan de opbrengst te zijner tijd in het 
DVO ter kennisname zal worden aangeboden en niet in deze memo is meegenomen.   
 
Samenwerking boa’s onderling 
Recentelijk hebben wij een inventarisatie gehouden aan de hand van bijgevoegde 
brief. Onder dankzegging van de respons en betrokkenheid concluderen wij op basis 
van de antwoorden het navolgende: 
 
De functie van BOA en ook de samenwerking met politie en tussen gemeenten is 
volop in beweging. Diverse gemeenten geven aan dat het primaat in eerste instantie 
ligt bij de doorontwikkeling van de eigen organisatie. Samenwerking wordt enerzijds 
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gewaardeerd maar lokale aansturing en eigen (beleids)ontwikkeling staan voorop. 
Een beeld dat wij herkennen gelet op eerdere discussies die wij over dit onderwerp 
met U mochten hebben.  
 
Op basis van de respons concluderen wij (mogelijk ten overvloede) dat 
samenwerking vooral niet van “bovenaf” moet plaatsvinden maar dat het de 
uitdrukkelijke voorkeur verdient de weg van geleidelijkheid te kiezen en de 
samenwerken van “onderop” tot stand te laten komen. Kortom, met name op die 
aspecten waarvoor een zeer breed draagvlak bestaat. Uit de inventarisatie blijkt dat in 
overwegende mate gemeenten de bestaande samenwerking en mogelijkheden van 
doorlenen waarderen, hoewel het feitelijk gebruik nog relatief beperkt is. Naar de 
toekomst toe zien veel gemeenten meerwaarde (ook vanuit bedrijfsvoeringsaspecten) 
om op het gebied van opleiding meer collectief te doen.  
 
Wij stellen om deze reden voor te inventariseren welke opleidingen de bestaande 
BOA’s nu hebben gehad, welke behoefte bestaat aan opleidingen voor de komende 
vier jaren en op basis daarvan een regionaal meerjaren opleidingsplan te maken. Op 
basis van dit plan kunnen gemeenten zelf besluiten of en zo ja, in welke mate zij 
“willen inschrijven”. Enerzijds bevorderen wij daarmee een meer gezamenlijke kennis- 
en competentieontwikkeling van de BOA’s, anderzijds behoudt de gemeenten een 
eigen autonomie.  
 
Ten aanzien van de andere facetten als een gemeenschappelijke benchmark of het 
voorstel om te komen tot meer uniforme uitrusting/sanctiemiddelen bestaan veel 
verschillende opvattingen. Wij achten het niet productief om terzake op regionaal 
niveau met concrete voorstellen te komen. Wel adviseren wij op basisteamniveau te 
inventariseren of er draagvlak bestaat te komen tot meer concrete afspraken, welke 
er mede op gericht zijn eventuele barrières in de doorlening op te heffen. We stellen u 
voor deze onderwerpen bespreekbaar te maken in de driehoek van uw basisteam. 
 
De gedachte van een regionale entiteit heeft vanwege de uitdrukkelijke behoefte aan 
lokale autonomie en sturing geen draagvlak.  
 
Overige ontwikkelingen 
Naast de twee trajecten die in deze memo zijn omschreven zijn er nog veel meer 
ontwikkelingen gaande binnen  het boa-domein. Zo zijn wij bijvoorbeeld bekend met 
het feit dat de provincie Overijssel momenteel initiatieven neemt ten aanzien van de 
samenwerking en organisatie van de zogenaamde “groene BOA’s” (domein 2). 
Hoewel deze niet betrokken zijn in deze brief, kunnen deze wel onderdeel uitmaken 
van de gesprekken die u in de toekomst voert over dit onderwerp.  
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Tot slot 
Wij stellen u voor om in het DVO kennis te nemen van de inventarisatie en het 
gesprek aan te gaan over de in deze brief beschreven onderwerpen, inclusief de twee 
meer concrete voorstellen op het gebied van opleidingen en het aangaan van het 
gesprek op basisteamniveau.  
 
Bijgaand treft u tevens ter kennisname een overzicht van het aantal boa’s per 
gemeente en aanvullende informatie over uitrusting/sanctiemiddelen. De andere 
bijlage geeft een kort en bondige samenvatting van uw respons op de door ons 
verzonden brief, zodat u een meer algemeen beeld heeft van de verschillende 
reacties. Ten overvloede merken dat de respons zeer compact is weergegeven en 
mogelijk om die reden niet alle informatie bevat die de gemeente heeft aangedragen.  
 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

S.W.J.G. Schelberg    R.G. Welten 

burgemeester gemeente Hengelo  burgemeester gemeente Haaksbergen 


